
1. K povinnej výbave rybára patrí:
a) omastený chleba
b) mydlo a reťaz
c) nástroj na vylovovanie háčikov

2. Úhor európsky je hájený:
a) od 1.1. do 15.5.
b) nie je hájený
c) 1.9. do 30.11.

3. Súťaž Zemplínsky kapor 2010 sa 
uskutočnil:
a) na Zemplínskom jarmoku 2010
b) na Zemplínskej šírave
c) pri obci Zemplínske Hámre

Vaše odpovede čakáme do konca novembra 2010. Správne odpovede z Detského kvízu zo SR č. 9/2010: 1 – a, 2 – b, 3 – a. Z množstva 
odpovedí sme vyžrebovali Veroniku Krihovú zo Šustekova, ktorá získava darček zo Zásielkovej služby Slovenského RYBÁRA. 
Blahoželáme.

Medzinárodné majstrovstvá Slovenska v prívlači:
PETER AUGUSTÍN NENAŠIEL PREMOŽITEĽA!

Kvízové otázky deťom:

Prvý októbrový víkend sa v Martine 
na Váhu uskutočnili medzinárodné 

majstrovstvá Slovenska v love rýb udicou 
– prívlač. Pretekári zo Slovenska a Čiech 
štartovali vo dvoch kategóriách: do 14 a do 
18 rokov. Každý pretekár absolvoval denne 
dve jeden a polhodinové kolá a dve robil 
rozhodcu. 
Už samotný pohľad na pretekárov naznačil, 
kde treba hľadať favoritov. Reprezentácia 
Českej republiky, okrem kvalitného výstroja, 
zaujala jednotným oblečením. Ako sa priznal 
ich tréner Václav Nekvapil, deti okrem účasti 
na domácich pretekoch absolvujú ročne aj 
tri týždňové sústredenia. Na majstrovstvách 
Čiech je predstavená reprezentácia na nasle-
dujúci rok a tá štartuje aj na majstrovstvách 
dospelých. Z našich pretekárov sa najväčšie 
nádeje vkladali v kategórii do 14 rokov Pet-
rovi Augustínovi, ktorý cez prázdniny skončil 
na M-ČR tretí a v okolí Martina mesiac 
trénoval, ako aj ďalším mladým pretekárom 
štartujúcich v druhej lige, divízii alebo juni-

orskej súťaži.  Za krásneho počasia deti už 
po ceste k pretekárskej trati, okrem krásnej 
prírody, mali možnosť vidieť medveďa, srnku 
alebo líšku. Pri pohľade z mostov bolo vidieť 
húfy podustiev, pstruhov a jalcov. V kate-
górii do 14 rokov svoju dominanciu v tejto 
kategórii potvrdil Peter Augustín z MO SRZ 
Drahovce. Počas dvoch dní nenašiel premo-
žiteľa, a tak sa stal so súčtom umiestnení 
dva, medzinárodným majstrom Slovenska. 
Na druhom mieste skončil Jaromír Morkus 
pred Jaroslavom Tomáškom obaja z Českej 
republiky. Peter Augustín sa, samozrejme, 
týmto výsledkom stal aj majstrom Slovenska 
pred Filipom Mihaldom z MO SRZ Kysucké 
Nové Mesto a tretí skončil Matúš Nešťák 
z MO SRZ Drahovce. Štvrtá s tesnou stratou 
skončila Lucia Augustínová pred Ondrejom 
Strečanským a Pavlom Šimekom (všetko MO 
SRZ Drahovce).
V kategórii do 18 rokov svoju prevahu potvr-
dili českí pretekári, keď obsadili prvé tri mies-

Majstrovstiev Slovenska sa zúčastnila približne tretina detí ktoré sa venujú 
prívlači v MO SRZ Drahovce. Polovica sa z nich vrátila domov z medailou. Na 
snímke spodný rad z ľava: Lukáš Lesay, Peter Augustín. Horný rad z ľava: Pavol 
Šimek, Matúš Nešťák, vedúci DRK Jaroslav Heler, Lucia Augustínová a Ondrej 
Strečanský.

Lucia Augustínová so svojím úlovkom.



ta. Medzinárodným majstrom Slovenska sa 
stal jednoznačne David Nekvapil, ktorého vo 
svojej kategórii počas oboch dní nik nepre-
konal. Druhý skončil Martin Svoboda a tretí 
Ondrej Dušek. Poradie za nimi zároveň určilo 
aj majstra Slovenska. Tým sa stal súčtom 
umiestnení päť Martin Kopálek z MO SRZ Se-

nica. O poradí na druhom až štvrtom mieste 
pri rovnakom súčte umiestnení sedem 
nakoniec rozhodol celkový počet ulovených 
rýb. Tie pomohli Andrejovi Fuksovi z MO SRZ 
Senica k druhému miestu. Tretí skončil Lukáš 
Lesay z MO SRZ Drahovce a štvrtý Jakub Hul-
van z MO SRZ Vrbové. Na piatom mieste bol 
Juraj Joštiak z MO SRZ Námestovo. Preteky 
na Váhu poznamenal menší počet prete-
károv oproti predchádzajúcim rokom, keď 
boli preteky na stojatej vode. Mnohé deti sa 
tečúcej vody zľakli a radšej sa neprihlásili. 
Je to škoda, lebo každá účasť na pretekoch 
prispieva k ich rastu. Začiatkom roka bude 
znovu možnosť prihlásiť sa do juniorskej 
súťaže v prívlači. Všetci máte rovnakú šancu 
stať sa v budúcnosti aj reprezentantmi
Slovenska.

Jaroslav Heler 

Všetky deti z MO SRZ Drahovce navštevujú DRK pri ZŠ vo Veľkých Kostoľanoch. 
Za úspešnú reprezentáciu im poďakoval starosta obce Veľké Kostoľany Mgr. 
Gibert Liška.

Najlepší slováci do 18 rokov. Zľava: Andrej Fuksa, Martin Kopálek, Lukáš Lesay.

Brodilo sa v oboch kategóriach.

Jakub Hulvan z MO SRZ Vrbové.

Krásny úlovok Pstruha potočného.



Z FUTBALISTU ŠAMPIÓN V PRÍVLAČI

Peter Augustín je13-ročný chlapec z Veľ-
kých Kostolian, ktorému učarovalo špor-
tové rybárstvo. Ako takmer každý chla-
pec, začínal aj on na dedine s futbalom. 
Po zisku prvého titulu majstra Slovenska 
do 14 rokov v roku 2008 pravidelné 
futbalové tréningy vystriedali rybárske. 
To, čo sa dosiaľ naučil, si nenecháva len 
pre seba, ale pomáha nielen deťom, ale aj 
dospelým rybárom, o čom sa mohli pre-
svedčiť aj návštevníci rybárskej výstavy 
v Nitre, kde učil záujemcov viazať mušky a 
vyrábať rotačky. Po víťazstve na nedáv-
nych majstrovstvách Slovenska 2010 sme 
ho požiadali o krátky rozhovor.

* Peter, stal si sa už druhýkrát majstrom 
Slovenska. Ako si sa dostal k rybárčeniu?
No, musím povedať, že keď som sa prihlásil 
v našej ZŠ vo Veľkých Kostoľanoch do ry-
bárskeho krúžku, ktorý viedol ujo Heler, bol 
som nadšený. Taký prístup k deťom som ešte 
nezažil. Úplne ma sfanatizoval.

* Aké boli začiatky?
Začiatky boli ťažké a humorné zároveň. Vlá-
čiť som začínal na feederovú udicu a neraz 
som roztrhal nohavice na zadku rotačkou.

* Kedy si sa začal venovať športovej 
činnosti?
Bolo to už veľmi skoro, vlastne asi po roku 
som sa zúčastnil svojich prvých MSJ na 
Čerenci vo Vrbovom a hneď som ich na moje 
prekvapenie ako začiatočník vyhral.

* Za tie 4 roky si získal viacero ocenení, 
ktoré si najviac ceníš? 
Najviac si cením zisk titulu medzinárodné-
ho majstra Slovenska tento rok v Martine. 
Konali sa na tečúcej vode, za veľmi silnej 

konkurencie rovesníkov z Českej republiky. 
A aj 3. miesto na MSJ Českej republiky bolo 
super. Navyše som bol rád, že tu zabodovala 
aj moja mladšia sestra Lucia, ktorá chytila 
najväčšiu rybu pretekov.

* Ako dopadol sud piva, ktorý si vyhral za 
najväčšiu ulovenú rybu na Čerenci v roku 
2009?
To je otázka skôr pre mojich rodičov, ale 
myslím, že ho speňažili a vrátila sa im aspoň 
časť nákladov na moju prípravu.

* Ako hodnotíš úroveň a tvoje účinkova-
nie na majstrovstvách Slovenska v Mar-
tine?
Preteky boli pripravené na profesionálnej 
úrovni, nádherná príroda a rieka Váh nás 
všetkých očarili. Bol som však dobre pripra-
vený, vďaka tréningom a dobrého materiálo-
vého zabezpečenia.

* Športová činnosť je určite nielen finanč-
ne náročná, ale je aj o vedomostiach. Ako 
sa ti darí v škole, odkiaľ si čerpal a čerpáš 
vedomosti ohľadom prívlače? 
Áno, je to veľmi náročné, no vďaka mojim 
rodičom, ale aj vedúcemu krúžku Jaroslavovi 
Helerovi sa to darí zvládať. V ZŠ vo Veľkých 
Kostoľanoch sa mi zatiaľ darí dobre, všetky 
ročníky prechádzam s vyznamenaním, dobre 
si uvedomujem, že zle známky znamenajú 
koniec rybárčeniu. A čo sa týka vedomostí, 
skúseností ohľadom prívlače, tak tie získa-
vam od dospelých kamarátov pretekárov, 
ktorí sa mi snažia všemožne pomáhať.

* Máš aj svoj vzor?
Mojim vzorom sú všetci dobrí prívlačiari, 
keby som ich mal menovať, tak určite na 
niekoho zabudnem a to by som nechcel. Ale 
predsa jedno meno, je to Juraj Mrázik, ktorý 
má za sebou už veľa úspechov.

* Koľko hodín ročne asi trénuješ?
Keby to bolo len na mne, som pri vode 
denne, no škola, a hlavne povinnosti rodičov, 
mi to nedovoľujú. No aj tak je to cez 1 000 
hodín určite..

* Spolu s tvojimi kamarátmi z DRK MO 
SRZ Drahovce ako jediné družstvo juni-
orov štartujete aj vďaka podpore f. AZ 

auto a SPORTS v divízii medzi dospelými 
pretekármi. Po prvom dvojkole ste boli 
na fantastickom druhom mieste. Výsle-
dok ste už v ďalšom kole neobhájili. Vieš 
príčinu a aké ponaučenie si z toho berieš 
s ostatnými členmi družstva do ďalšieho 
ročníka divízie?
Príčina je jednoduchá: tréning, tréning a zase 
tréning. Na túto súťaž treba vyrovnané 
4-členné družstvo a to my ešte nemáme, 
a navyše sme veľmi mladý začínajúci tím. 
Len cieľavedomým tréningom sa dá niečo 
dosiahnuť.

* Najbližšie plány?
Plány? No stále sa zlepšovať v športovej 
prívlači a udržať si miesto v reprezentácii. 
Je to nádherný, ale ťažký spôsob lovu rýb. 
A, samozrejme, chrániť prírodu a ryby, lebo 
tých máme stále menej.

Za rozhovor poďakovala: redakcia

Majster Slovenska Peter Augustín.

Krásna 66 cm šťuka potešila hlavne 
preto že bola chytená na pretekoch

Zaujímavy je aj lov na dierkach.


